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Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
ChristenUnie 1 Zijn of worden er al PAS-melders 

gelegaliseerd in onze provincie? En wat is 
de relatie met deze versnellingsaanpak? 

Nee, dat kan niet zolang de beleidsregels 
salderen niet zijn verruimd. Het besluit 
daartoe wordt binnenkort door GS 
genomen. Een ander knelpunt is dat we 
geen vergunningen kunnen verlenen als 
we onvoldoende kunnen motiveren dat 
wordt voldaan aan het 
additionaliteitsvereiste. De 
Natuurdoelanalyses vormen daarvoor een 
belangrijke basis. De versnellingsaanpak 
van het Rijk heeft tot nu toe nog maar zeer 
beperkt tot legalisatie geleid. We 
verwachten dat met de piekbelasteraanpak 
in de provincie Utrecht ook weinig PAS-
melders gelegaliseerd worden. 

 2 Uit de brief van de minister spreekt hoop 
dat de piekbelasting-aanpak ook veel 
ruimte gaat bieden voor de legalisatie van 
piekbelasters. Tegelijk zit het 
stikstofdossier ook juridisch op slot, 
waarbij van elk besluit helder moet zijn dat 
dat juridisch houdbaar is. Volgens ons valt 
niet uit te sluiten dat voor individuele PAS-
melders de piekbelasting-aanpak niet de 
benodigde ruimte voor legalisatie gaat 
opleveren. Klopt deze aanname en zo ja, 
er wordt toch niet gewacht op de 
piekbelasting-aanpak bij verdere stappen 
in het legaliseren van de PAS-melders? 

Waarschijnlijk wordt bedoeld de legalisatie 
van PAS-melders.  
Uw aanname klopt dat de aanpak 
piekbelasters in elk geval niet rechtstreeks 
veel ruimte voor legalisatie gaat opleveren.  
In beginsel wachten we niet op de aanpak 
piekbelasters wat betreft legaliseren van 
PAS-melders, maar er zijn wel allerlei 
redenen waarom dit niet zomaar kan 
worden opgepakt: additionaliteitsvereiste, 
beschikbaarheid stikstofruimte e.d. 

GroenLinks  3 “Starten met geen spijt maatregelen is 
daarom belangrijk om enthousiasme en 
draagvlak bij betrokkenen te creëren (om 
te laten zien dat er daadwerkelijk iets 
gebeurt).” 

- Is er al duidelijk met welke geen 
spijt maatregelen er op korte 
termijn al gestart kan worden? Zo 
ja, over wat voor soort 
maatregelen hebben we het dan? 

 

Hierbij wordt o.a. gedacht aan maatregelen 
in het veenweidengebied voor het 
afremmen van de bodemdaling en 
daarmee het verminderen van uitstoot 
broeikasgassen uit veenbodems.  

 4 “In de eerste ronde gaan we op 
provinciaal niveau in februari in gesprek 
met afzonderlijke organisaties (zoals de 
waterschappen en LTO)”  

- Is er een lijst van organisaties 
waar in de eerste en tweede 
ronde mee gesproken wordt? 

 

We gaan de eerste ronde in gesprek met: 
• de waterschappen,  
• met LTO  
• met de provinciale Gebiedstafel 

Oost en West waar zowel 
overheden als maatschappelijke 
organisaties in vertegenwoordigd 
zijn.  

In de tweede ronde gaan we de gebieden 
in om met onze lokale gebiedspartners de 
gesprekken te voeren. Dit gebeurd via de 
gebiedsprocessen, webinars of fysieke 
bijeenkomsten 

 5 Er zijn immers bedrijven en gebieden die 
al veel stappen hebben gezet die al flink 
bijdragen aan de opgaven voor natuur, 
water en klimaat. Dit zijn de ‘koplopers’ en 
het is belangrijk dat we hen als voorbeeld 

Momenteel zijn we bezig met het opzetten 
van een systeem waarmee we de 
koplopers in beeld krijgen. Dit systeem 
heet ‘Monitor duurzame melkveehouderij’. 
In deze monitor zijn alle NPLG-thema’s 
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blijven zien en hen stimuleren om op deze 
weg door te gaan.” 
Vinden er vanuit de provincie ook al 
gesprekken plaats met deze koplopers 
zodat er een goed beeld ontstaat van hoe 
zij het beste gestimuleerd kunnen worden 
om deze voorbeeldfunctie te blijven 
vervullen en op deze weg door te gaan? 
Zijn deze koplopers voldoende in beeld bij 
de provincie?  

opgenomen (natuur/stikstof, water en 
bodem en klimaat). U wordt binnenkort met 
een Statenbrief over dit nieuwe systeem 
geïnformeerd. Gesprekken met de 
koplopers vinden voortdurend plaats. Via 
deze gesprekken hopen we met 
bovengenoemde Monitor de koplopers nog 
beter in beeld te krijgen. Voor hen is het 
belangrijk dat eerdere prestaties meetellen 
bij de voorgenomen maatregelen.  
 
 

D66 6 Blz.4 – Landbouwakkoord: Het is duidelijk 
dat de kans groot is dat het 
landbouwakkoord er niet op tijd is. Het zal 
toch zo zijn dat er intussen dan wel 
voldoende zicht is op wat er ongeveer in 
het landbouwakkoord komt. Maar nog los 
daarvan, moet het in ieder geval mogelijk 
zijn om op basis van onze provinciale 
landbouwvisie een eigen invulling te 
geven en daarmee de datum van 1 juli. 
Hoe wordt hier op geanticipeerd? 
 

Op dit moment wordt er zogenaamde 
bedrijfstypologieën gedefinieerd, als 
mogelijke ontwikkelingsrichtingen voor 
agrarische bedrijven in verschillende 
gebieden. Ook wordt de landbouw in 
Utrecht nauwkeurig in kaart gebracht 
bijvoorbeeld wat betreft grondbehoefte, 
veedichtheid etc. Verder wordt hard 
gewerkt aan provinciale voorstellen om de 
transitie van de landbouw te ondersteunen. 
We zijn echter wel grotendeels afhankelijk 
van financiering vanuit het Transitiefonds 
om uitvoering aan de plannen te kunnen 
geven. 

 7 Blz.5 – tabel met stikstofdoelen: Hoe wordt 
er gemonitord dat de doelen gehaald 
worden? Is dat een verantwoordelijkheid 
van het Rijk? 
 

Dat is nog niet helemaal duidelijk. Er wordt 
wel gewerkt aan een monitoringssysteem 
voor de landbouw, waarvoor Rijk en 
provincies gezamenlijk verantwoordelijk 
voor zijn. Voor industrie en mobiliteit ligt de 
verantwoordelijkheid bij het Rijk. 

 8 Blz.5 – wetsvoorstel tot wijziging 
omgevingswaarde stikstofdepositie 2030: 
“…als natuurherstel voldoende op koers 
ligt…” is wel heel erg vaag omschreven, 
net als “…dwingende redenen waarom er 
meer tijd nodig is…”. Dit is niet iets waar 
we in de provincie concreet mee uit de 
voeten kunnen. Wat doet GS er aan om 
dit wel voldoende duidelijk te krijgen? 
 

We vragen voortdurend aan de minister 
om concreetheid en duidelijkheid. Dit doen 
we in alle gesprekken op ambtelijk en 
bestuurlijk niveau. Daarnaast hebben we in 
de brieven van juni en december ook om 
duidelijkheid gevraagd. Afgelopen week is 
een brief (zie bijlage) verstuurd om 
aandacht te vragen voor het 
legalisatietraject van de PAS-melders en 
anderen die geen vergunning hebben. Er 
is nog geen antwoord ontvangen op de 
verschillende brieven.  

 9 Blz.5 – ad 7 voorkeursrecht: Wat is de 
planning dat het wettelijk instrumentarium 
verruimd zal zijn? 

Dat is op dit moment niet bekend. 

 


